
 

 

 

 

Navdeep Bains speaks in the House of Commons on the Quebec Kirpan Issue 
 

 

French: 

 

Monsieur le Président, depuis mon élection en 2004, je porte mon kirpan à la Chambre des 

communes. En 2006, la Cour suprême a confirmé le droit des Sikhs de porter le kirpan. J'ai visité 

d'autres parlements, la Cour suprême du Canada et le Congrès américain. Je portais toujours mon 

kirpan et cela n'a jamais posé de problème. Il faut que notre discussion soit raisonnable et 

respectueuse, évitant la rhétorique qui ne cherche qu'à diviser les Canadiens. Dans mon travail, j'ai 

toujours fait la promotion du respect et de la compréhension. C'est le Canada dans lequel j'ai grandi 

et que je veux léguer à mes deux filles. Soyons raisonnables et équitables. En bref, soyons 

Canadiens. Respectons notre Charte des droits et libertés. 

 

 

 

English: 

 

Mr President, since my election in 2004, I have worn my kirpan in the House of Commons. In 

2006, the Supreme Court confirmed the right of Sikhs to carry the kirpan. I visited other 

Parliaments, the Supreme Court of Canada and the American Congress. I always carried my kirpan 

and it has never posed problem. It is necessary that our debate be reasonable and respectful, 

avoiding the rhetoric which tries only to divide Canadians. In my job, I always promoted respect 

and understanding. It is Canada in which I grew and that I want to leave to my two daughters. Let 

us be reasonable and equitable. In short, let us be Canadians. Let us respect our Charter of Rights 

and Freedom. 


